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Aika: perjantai 26.10.2001 klo 10.15 – 12.00
Paikka: Tampereen yliopiston kokoushuone 3
Läsnä: Marianne Carlsson SSKH

Ari Heinonen TaY (11.05)
Jarmo Häkkinen SJL
SirkkaLeena Hörkkö Opm
Ullamaija Kivikuru SSKH
Risto Kunelius TaY (11.45)
Heikki Luostarinen JY (pj)
Kaarina Melakoski TaY
Helvi Miettinen TaY
Kaarle Nordenstreng TaY
Raimo Salokangas JY (siht)
Eero Savisaari TaY
Inari Teinilä TaY
Hannu Vanhanen TaY
Juhani Wiio YLE

1) Kokouksen avaus
Puheenjohtaja Heikki Luostarinen avasi kokouksen klo 10.15  ja totesi Raimo Salokankaan
toimivan pöytäkirjanpitäjänä.

2) Asialistan hyväksyminen
Hyväksyttiin sähköpostikutsussa esitetty asialista lisättynä muistion kahdella viimeisellä kohdalla.

3) Viestintäalan koulutustoimikunnan kuulumiset
Koulutustoimikunnan puheenjohtajan Lauri Norvion ollessa estyneenä saapumasta kokoukseen
toimikunnan jäsenet Juhani Wiio ja Jarmo Häkkinen esittelivät sen viimeaikaisia toimia.
Keskustelussa todettiin ammattikorkeakoulusektorin koulutuksen selvittely toimikunnan
päätehtäväksi. Helsingin kolmen amk:n yhteishanketta (Medoprojekti) selvittelevän Erkki Kuparin
raportin ajantasaisin versio päätettiin lähettää osallistujille tiedoksi sähköpostitse.

4) Korkeakoulujen arviointineuvoston media ja viestintäalan arviointi
Arvioinnin johtoryhmän jäsen Heikki Luostarinen esitteli arviointiprosessin etenemistä. Arviointiin
kuuluvaan fokusryhmäkeskusteluun edellisenä päivänä osallistuneet Kivikuru, Kunelius ja
Salokangas kommentoivat keskustelua.

5) Ammattikorkeakoulujen rooli ja suhde yliopistoihin
Kaarle Nordenstreng alusti.
Päätettiin esittää viestintätieteiden yliopistoverkolle, että se a) hakisi opetusministeriöltä 50.000
markan määrärahaa selvityksen tekemiseksi alkusyksyyn 2002 mennessä viestintäalan
koulutuksesta ja profiilista yliopistoissa ja ammattikorkeakouluissa sekä b) asettaisi selvitystyölle
ohjausryhmän.



6) Viestintäalan pisteytyskysymys
Kaarle Nordenstrengin alustama keskustelu oli jatkoa kahdessa edellisessä kokouksessa samasta
asiasta käydylle keskustelulle tarpeesta saada viestintäalan yliopistokoulutus opetusministeriön
kustannuskerroinpisteytyksessä edullisempaan luokkaan.
Päätettiin esittää viestintätieteiden yliopistoverkolle, että se yhdessä työmarkkinaosapuolten kanssa
esittäisi opetusministeriölle viestintäalan kertoimen korottamista alimmasta 1,25:stä ainakin
1,5:een.

7) Maisteriohjelmat, kuvajournalismin koulutus ja oppilaitosten sisäänotot
TaY:n, JY:n ja SSKH:n edustajat kertoivat meneillään olevista ja suunnitteilla olevista
maisteriohjelmista sekä totesivat perussisäänoton pysyvän ennallaan. SirkkaLeena Hörkkö totesi,
että aikakauslehtijournalismin maisteriohjelman suunnittelua on jatkettava alan liittojen rahoilla, ja
esityksen on tultava opetusministeriölle yliopisto(i)lta. Mahdollista kuvajournalismin koulutuksen
tehostamista toteuttamaan ilmoittautuivat niin Tampereen kuin Jyväskylän yliopistot. Keskustelussa
korostettiin yhteistyön tarvetta.

8) Journalistiliiton koulutuskori
Jarmo Häkkinen kertoi verkossa (www.journalistiliitto.fi/koulutustori) olevasta ”portaalista”, josta voi
keskitetysti löytää tietoja tarjolla olevasta journalistien täydennyskoulutuksesta.

9) Pohjoismainen yhteistyö
Raimo Salokangas kertoi pohjoismaisten toimittajakoulutusten yhteistyöstä, erityisesti joka toinen
vuosi järjestettävästä opettajaseminaarista, jollainen pidetään seuraavaksi (syyskuussa 2002)
Suomessa.

10) Vuoden 2002 puheenjohtajalaitos
Todettiin, että puheenjohtajavuorossa vuonna 2002 on SSKH.

11) Seuraava kokous
Päätettiin pitää seuraava kokous perjantaina 11.1.2002 SSKH:ssa.

12. Kokouksen päättäminen
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 12.00, minkä jälkeen osanottajat siirtyivät kuulemaan professori
Risto Kuneliuksen virkaanastujaisesitelmää.

                                 Pöytäkirjanpitäjä

                                                                          Raimo Salokangas

http://www.journalistiliitto.fi/koulutustori

